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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Családok ezrei várják a választ: eltörlik az egyetemi 
felvételihez kötött nyelvvizsgát? " 

Családok ezrei várják a választ: eltörlik az egyetemi felvételihez kötött nyelvvizsgát?

Hónapok óta kéri, követeli a Demokratikus Koalíció, de a többi ellenzéki párt is, hogy az Orbán-
kormány ne tegye kötelezővé az egyetemi felvételhez a nyelvvizsgát. Ennek a feltételnek ugyanis 
csak azok a diákok tudnak megfelelni, akik jobb módú családokba születtek, és/vagy megfelelő 
számú és minőségű nyelvtanárral rendelkező középiskolák tanulói. Ahol nem telik külön tanárra, 
ahol nem elégséges egy nyelvvizsgához az oktatás, ott is élnek tehetséges gyerekek.

Miért ne lehetne belőlük orvos, közgazdász, jogász, mérnök csak azért, mert ugyan magyarból, 
történelemből, matematikából, biológiából, kémiából kiemelkedően, vagy jól teljesítenek, de a 
felvételi sikeréhez kötött nyelvvizsgát – meglehet, önhibájukon kívül – nem tudják letenni?

Az Országgyűlés Kulturális Bizottságában többször felvetettük, hogy ez az elvárás túlzott és 
igazságtalan. Természetesen, a DK is azt támogatja, hogy minél többen minél több nyelvet 
beszéljenek. Ennek állami feltételeinek teljesítését azonban nem lehet megspórolni azzal, hogy 
sokaknak átugorhatatlan magasságra tesszük a lécet. Át kell vizsgálni a nyelvtanítás helyzetét 
Magyarországon, de aki tehetséges, az akkor is hadd jusson be a felsőoktatásba, ha az idegennyelv-
tudása még nem megfelelő. Lehet, hogy a nyelvvizsgát éppen egyetemi tanulmányai közben tudja 
majd megszerezni.

Ennek az intézkedésnek a bevezetését most elhalasztották, bár azt továbbra sem tudjuk, mi lesz 
ezután. Az érintett diákok átmenetileg lélegzetvételnyi időhöz jutottak, de a probléma továbbra sem 
megoldott. Érzékelhető, hogy az EMMI és innovációs tárca között villongás van, hogy ki legyen a 



felelős a felsőoktatásért. Kivételesen egyetértek Balog Zoltánnal, aki, miután távozott az EMMI-
ből, elismerte, hogy ilyen összetett tárcát képtelenség működtetni. De az elfuserált kormányzati 
struktúra belső harcainak ne a diákok legyenek az áldozatai.

Kérdezem miniszter úrtól, miért ez a fejetlenség? Miért hozták ilyen helyzetbe a diákokat, és miért 
tartják őket továbbra is bizonytalanságban?

Kérem, hogy töröljék el ezt a sokaknak gondot okozó, fiatalok ezreit az egyetemtől távol tartó 
intézkedést. Ne csökkenjen, hanem nőjön azok száma, akik egyetemre járnak, akik itthon akarnak 
diplomát, megélhetést szerezni. 
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